
Bron: Officieel Orgaan van den F.N.Z. 22 Oktober 1930 nr. 43

Jubileum Coöp. Zuivelfabriek „De Eendracht”, Silvolde.
Op 14 oktober 1930 herdacht het Bestuur van de fabriek te Silvolde met een groep van 
genoodigden, het 25-jarig bestaan der fabriek, terwijl tevens de beide nieuwe afdeelin-
gen, n.l. voor kaasbereiding en voor poederbereiding, officiëel in gebruik werden geno-
men. De herdenking met de leden volgt later nog.
De geschiedenis van de oprichting was ook hier, als op zoovele andere plaatsen. Veel 
bezwaren, veel moeilijkheden, maar gelukkig ook een kleine groep standvastigen, die 
den weg welke moest worden gevolgd, scherp voor zich zag, en die niet van wijken wil-
de weten. Het gaf zeker tot voldoening aanleiding, dat enkelen van hen die destijds in 
de voorste rij stonden, ook thans nog aanwezig konden zijn, temeer, waar zij van de op-
gewektheid, waarmede zij destijdss den strijd hebben aangebonden, nog niets verloren 
bleken te hebben. Er is, zonder eenigen twijfel, succes gevolgd.

Thans is „De Eendracht” een bloeiende vereeniging met ongeveer 650 leden, die onge-
veer 2200 koeien melken. De totale melkaanvoer bedraagt ongeveer 7 millioen kg.
Vanaf den beginne is het streven geweest - een streven dat in deze vereeniging op een 
merkwaardig zuivere wijze bewaard is gebleven - om uitsluitend door samenwerking tot 
een resultaat te komen. Staat men voor het geval, dat in een of ander opzicht een besluit 
moet woorden genomen,, dan laat men het niet op een stemming aankomen, maar men 
probeert door bespreking zoover te komen, dat de leden ten volle liet nut van de te ne-
men besluiten inzien.

Dat op een dergelijke basis in een coup. vereeniging veel nuttig werkk kan worden ge-
daan, staat zonder eenigen twijfel vast. De fabriek te Silvolde was een van de allereer-
sten, die haar aandacht wijdde aan maatregelen ter verbetering van de melkwinning - 
eerst door de melkwedstrijden en later door de melkcursussen - en een zeer belangrijk 
punt is steeds mede geweest de melkcontróle.
Dat men tot verwerking van de ondermelk is overgegaan - hierbij de leden zooveel mo-
gelijk vrij latende in het kwantum dat zij wenschen af te staan - heeft een bepaalde aan-
leiding.
In de oorlogsjaren moest consumptiemelk geleverd worden naar de groote steden. Daar-
na bleek er voor de volle melk een goed afzetgebied te zijn in de industrie-centra aan de 
andere kant van de grens en ook de ondermelk kon op gunstige voorwaarden aan mar-
garinefabrieken in Duitschland worden verkocht.
Hoewel de varkensstapel in de omgeving van Silvolde niet onbeteekenend is, waren dus 
de leden al sedert jaren gewoon om een gedeelte van de ondermelk aan de fabriek te la-
ten.
Daar de leden er op gesteld bleken te zijn om dezenn toestand te handhaven, werd tot 
ondermelkverwerking overgegaan. De beide afdeelingen zijn volgens de nieuwste ei-
schep, maar niettemin bescheiden, opgezet. Zoo dat noodig mocht blijken, is echter in 
beide richtingen uitbreiding mogelijk.
De periode die thans is aangebroken, zal, naar het zich laat aanzien, voor de zuivelberei-
ders niet gemakkelijk zijn. Het, stemt daarom tot voldoening dat nu zooals door ,,De 
Eendracht" is geschied - maatregelen worden genomen, die naar te hopen is, aan de ren-
tabiliteit van het boerenbedrijf in den Achterhoek ten goede zullen komen.
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